

REFERAT Det lokale uddannelsesudvalg for beklædningshåndværker uddannelsen
--

Mødedato:	18.02.26
Mødested:	Teams
Mødetidspunkt:	10:00
Fraværende m. afbud:	
Fraværende u. afbud:	Hans-Christian Carstensen
Deltagere:	Jette Lindgaard, Evy Andersen, Erling Taul Jensen, Magnus Tougaard, Jakob Bay Fyhr, Hans-Christian Carstensen, Marianne Havn og Karin Jespersen

Punkt 1: Bemærkninger til referat fra sidst afholdte møde	Referat fra sidst  Dagsorden%20og%20referat%2028.10.25.
Punkt 2: Meddelelser fra udvalgets medlemmer	Nyt fra formanden/næstformanden/Fagligt udvalg <i>Udvalget blev orienteret om det arbejde der pågår ift. en revision af prøverne på uddannelsen. Der er rejst spørgsmål ift eksamensform, antallet af prøver på uddannelsen og udgiften til afholdelse af prøver og eksamen.</i> <i>Der afventes udspil fra Fagligt udvalg på revision af prøver og eksamen på uddannelsen.</i> <i>Udvalget diskuterede forskellige forslag til ændringer set fra EUC Syds perspektiv.</i> Nyt fra udvalgets medlemmer <i>Magnus orienterede fra Det Kongelige Teater. Der er lige pt. ikke en lærling på modist, men der forventes en opstart af lærling fra august 2027.</i> <i>Der er fuld gang på teatret med opsættelser af forestillinger udenfor KBH.</i> <i>Der har været udfordring med at svendeprøvebeviset ikke afspejlede lærlingens profil. Der har været rettet henvendelse til Fagligt udvalg og det er rettet.</i>

	<i>Jette orienterede om nyt fra branchen:</i> <i>Det er en branche i udfordringer. Det ser ud som om forbrugerne køber mindre og det afspejler sig selvfølgelig i virksomhedernes økonomiske muligheder for at tage lærlinge.</i>
3: Meddelelser fra skolen herunder elevrepræsentant	Nyt fra afdelingen: Præsentation af Marianne – ny uddannelsesleder <i>Marianne præsenterede kort sig selv. Hun er ansvarlig for den daglige drift af beklædningshåndværker uddannelsen på EUC Syd (maha@eucsyd.dk)</i> Status på elever: (JBF) GF2: <i>Optagelsesworkshop den 27.04.26. Vi har 7 kvotepladser, vi laver et optag på alle pladser til august.</i> Hovedforløb: <i>H3 – 10 elever er i gang SOP: 6 elever – heraf er nogle på H3 forløbet nu April opstart af H2 med 8 lærlinge</i> Aktiviteter i afdelingen: Opsøgende besøg (JBF) <i>JBF orienterede kort om opsøgende besøg i KBH</i> Lauges opvisning 2026 <i>Lauges opvisning er planlagt primo november – det er en udfordring at vi ikke har mange lærlinge i SOP og derfor kan det være et problem at finde lærlinge som kan deltage. Vi kigger ind i mulighederne.</i> Åbent Hus 2026 <i>Godt besøgt og stor interesse for uddannelsen – generelt en fin dag.</i> VTU: <i>Generelt ligger EUC Syd lidt under den svarprocent der var sidste år. På Beklædningshåndværkeruddannelsen er der fine tilbagemeldinger. Der var 2 "røde" besvarelser. Disse virksomheder er der taget kontakt til som del af opsøgende besøg. Den ene er et mindre teater, som har en lærling for første gang, så her skal der understøttes på det at være oplæringsansvarlig.</i> Henvendelse fra UVM vedrørende elevers deltagelse i LUU møder <i>Næste møde vil være et fysisk møde her inviteres lærlinge fra afdelingen</i>

	Henvendelse fra Metal Industrien vedr. <i>På baggrund af mediernes fokus på dårlige oplæringsforhold for lærlinge har Metal Industrien sat fokus på vigtigheden af at der er ordentlige oplæringsforhold for lærlinge. Opleves der udfordringer kan man finde hjælp på deres hjemmeside.</i> https://iu.dk/skoler-og-virksomheder/oplaering/bekymringshenvendelse-over-oplaeringsforhold
Punkt 4: Behov for udvikling og revision af uddannelserne inden for udvalgets ansvarsområde	Henvendelse fra FU (Christina) vedr. svendeprøvegebyrer. Udvalget arbejder på at finde en model på hvordan, der kan optimeres på ressourceforbrug i forbindelse med gennemførelse af svendeprøver på trin 1 og trin 2. <i>Se punkt 2</i>
Punkt 5: Evaluerings og kvalitets sikring samt status over aktivitetsniveau	Kort om VTU 2025 <i>Se punkt 3</i>
Punkt 6: Skolepraktik	Status på AUB (HC) <i>HC deltog ikke på mødet – JBF orienterede om opsøgende besøg.</i>
Punkt 7: Ekstra punkter iflg aftale	
Punkt 8: Eventuelt	<i>Henvendelse fra skole på Færøerne – KJES sender videre til Fagligt Udvalg.</i>
Punkt 9: Tid og sted for næste møde	Mødedato aftales – vi foreslår et fysiskmøde umiddelbart før eller efter FU møde 20. maj. Alle bedes bidrage med punkter til mødet. <i>KJES laver en mødeindkaldelse.</i>